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Referat 5-2-2018 af mødet i Ishøj Fælleselevråd

- Opsummering på skole besøgende
Hvordan gik det? Hvad gik godt og hvad gik ikke som forventet? 

Skete ikke, da tidsfristen var for kort for skolelederne. Skolebesøgene vil blive flyttet til to nye 
datoer (én dato til mellemtrinnet, én til udskolingen)

- Arken, Jasmin og Nadjas aften på arken. Nadja og Jasmin fortæller om arrangementet vi blev 
inviteret til på arken.

Der blev diskuteret kulturpolitik. Til mødet var bred mangfoldighed på mange måder, 
aldersmæssigt, erhvervsmæssigt og erfaringsmæssigt. 

- Kampagne: hvad finder vi ud af? Har vi fundet andre gode ideer til en kampagne?

DSE har professionelle grafikere ansat som kan hjælpe med plakater og lignende. 
IFE er enige om at der er behov for en toiletkampagne. 
Jasmin anbefaler et motto som indeholder noget slang eller så’n som eleverne lissom kan relatere 
til, ikk’?
Mathias har ikke en fetisch for toiletter. 
Forslag om en workshop hvor der udelukkende er fokus på toiletkampagne bliver vedtaget. 
Workshoppen fastlægges til onsdag den 7-2-2018 kl. 13-15

- Høringssvar til børne og ungepolitikken

De repræsentanter som var til stede under mødet kan tydeligt se at alle idéer er blevet hørt og 
taget til eftertragtning, hvilket er enormt positivt. Hos Fælles Elevrådet sætter vi pris på at blive 
hørt. Børne- og ungepolitikken indeholder mange fine ord og formuleringer som IFE er enige i, men 
vi må også udtrykke et ønske. Vi ønsker at den fine politik bliver implementeret i dagligdagen, og vi 
glæder os til at se de nødvendige forandringer ske. Det er især fantastisk at læse hvordan unges 
og børns input bliver taget seriøst som aldrig før, og bliver en del af den politiske dagsorden. For 
eksempel var det rart at blive en del af samarbejdet om udviklingen af Ishøjs Kulturpolitik, under 
arrangementet på Arken, på lige fod med de andre vidt forskellige deltagere. 

- Centerchef Susanne Poulsen besøger ife-mødet



Centerchef Susanne Poulsen er glad for Jasmins og Nadjas deltagelse i mødet om kulturpolitik på 
Arken

Næste ungebyrådsmøde bliver afholdt den 20. marts i byrådssalen. 

Hvis IFE bliver nysgerrige på den daglige drift af en kommune vil Susanne være glad for at forklare 
nogle ting, og vise IFE rundt og lignende. 

Desuden overbringer Susanne en lille hilsen fra Jeanette Merklin, formand for børne og unge 
udvalget, som sætter pris på IFEs arbejde og engagement i forhold til den nye børn og unge politik. 

- Morten rømme fra ungdomsskolen besøger også ife-mødet

Morten Rømme, koordinator for klubstrategi-arbejdet som blev sparket i gang ved sidste 
ungebyrådsmøde vil gerne høre noget om de tanker som lå bag forslagene vedtaget ved sidste 
ungebyrådsmøde. De to vedtagne forslag fra 2017 var: 

1. Der skal etableres klubråd på aftenklubberne, og et fælles klubråd som lytter til stemmerne 
fra alle aftenklubberne og som kan viderebringe idéer og forslag. 

2. På aftenklubberne skal der rekrutteres ung-til-ung mentorer som kan hjælpe og vejlede 
elever personligt, socialt og praktisk, på en uformel og afslappet måde. 

Morten Rømme tager noter til hvad en mentor skal have af kompetencer og erfaringer. 

- Nyt fra skolerne

Der diskuteres hvordan skolebal afholdes på de forskellige skoler. Det viser sig at der er mange 
detaljer som er svære at få på plads, for eksempel: musik, at få folk til at blive, underholdning og 
dress-codes. 

- Nyt fra DSE

Mathias fremlægger en “Aktiv Weekend”, ved navn “DSEfterskole”, som er et arrangement i en 
weekend på en skole, som bliver fantastisk.
Policy lab afholdt på Vestervangsskolen i Randers, fokus på at debattere og gode diskussioner
20-22. april er der generalforsamling hvor DSE vælger ny politik, lederskab, 
Fælles Elevrådenes netværksdag torsdag den 1. marts er et arrangement med samarbejde og 
netværk i fokus. Der diskuteres transportmuligheder i IFE. 

-Næste møde 



Mandag den 5. marts kl. 12.30-14.30


